

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

Treaty Series

*Treaties and international agreements
registered
or filed and recorded
with the Secretariat of the United Nations*

VOLUME 138

Recueil des Traités

*Traités et accords internationaux
enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

*Treaties and international agreements registered
or filed and recorded with the Secretariat
of the United Nations*

VOLUME 138

1952

**I. Nos. 1858-1871
II. Nos. 449-451**

TABLE OF CONTENTS

1

*Treaties and international agreements
registered from 24 September 1952 to 30 September 1952*

	<i>Page</i>
No. 1858. China and Japan :	
Treaty of Peace (with protocol, exchange of notes and agreed minutes). Signed at Taipei, on 28 April 1952	3
No. 1859. United States of America and Nicaragua :	
Exchange of notes constituting an agreement amending the Agreement of 8 April 1942 relating to the construction of the Inter-American Highway. Washington, 4 and 20 April 1951	57
No. 1860. United States of America, France, United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Federal Republic of Germany :	
Exchange of notes constituting an agreement relating to defense materials. Bonn, 23 October 1950 and 6 March 1951	67
No. 1861. United States of America and United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland :	
Exchange of notes constituting an arrangement providing for participation by the United States of America in the Central Commission of the Rhine. . London, 4 and 29 October and 5 November 1945	75
No. 1862. United States of America, United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland, Union of Soviet Socialist Republics and France :	
Agreement (with annex) on the machinery of control in Austria. Signed at Vienna, on 28 June 1946	85
No. 1863. United States of America, France, United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Italy :	
Memorandum of Understanding (with annexes) regarding German assets in Italy. Signed at Washington, on 14 August 1947	111

*Traités et accords internationaux enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat
de l'Organisation des Nations Unies*

VOLUME 138

1952

I. Nos 1858-1871
II. Nos 449-451

TABLE DES MATIÈRES

I

*Traités et accords internationaux
enregistrés du 24 septembre 1952 au 30 septembre 1952*

	<i>Pages</i>
N° 1858. Chine et Japon :	
Traité de paix (avec protocole, échange de notes et procès-verbaux approuvés). Signé à Taïpei, le 28 avril 1952	3
N° 1859. États-Unis d'Amérique et Nicaragua :	
Échange de notes constituant un accord modifiant l'Accord du 8 avril 1942 relatif à la construction de la route interaméricaine. Washington, 4 et 20 avril 1951	57
N° 1860. États-Unis d'Amérique, France, Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et République fédérale d'Allemagne :	
Échange de notes constituant un accord relatif aux matières servant à la défense. Bonn, 23 octobre 1950 et 6 mars 1951	67
N° 1861. États-Unis d'Amérique et Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord :	
Échange de notes constituant un arrangement ayant pour objet la participation des États-Unis d'Amérique à la Commission centrale du Rhin. Londres, 4 et 29 octobre et 5 novembre 1945	75
N° 1862. États-Unis d'Amérique, Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Union des Républiques socialistes soviétiques et France :	
Accord (avec annexe) sur le mécanisme de contrôle en Autriche. Signé à Vienne, le 28 juin 1946	85
N° 1863. États-Unis d'Amérique, France, Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Italie :	
Mémoire d'accord (avec annexes) à l'égard des avoirs allemands en Italie. Signé à Washington, le 14 août 1947	111

- | | <i>Page</i> |
|--|-------------|
| No. 1864. United States of America, France, Union of Soviet Socialist Republics and United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland: | |
| Agreement relating to the removal of restrictions on communications, transportation and trade between Berlin and the Eastern and Western Zones of Germany. Initialled at New York, on 4 May 1949 | 123 |
| No. 1865. United States of America and El Salvador: | |
| Exchange of notes constituting an agreement relating to the appointment of a census mission to El Salvador. San Salvador, 23 July 1951 . . . | 127 |
| No. 1866. United States of America and Panama: | |
| Exchange of notes constituting an agreement relating to a change in alignment of the Colón Corridor and certain changes in the boundary between Panama and the Canal Zone. Panama, 26 May 1947 | 137 |
| No. 1867. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Austria: | |
| Money and Property Agreement (with exchange of notes). Signed at London, on 30 June 1952 | 153 |
| No. 1868. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Finland: | |
| Agreement regarding sterling payments. Signed at London, on 7 July 1950 | |
| Exchange of notes constituting an agreement prolonging the above-mentioned Agreement. London, 7 July 1952 | 171 |
| No. 1869. Australia, Belgium, Cambodia, Canada, Ceylon, etc.: | |
| Agreement for the settlement of disputes arising under article 15 (a) of the Treaty of Peace with Japan. Done at Washington, on 12 June 1952 | 183 |
| No. 1870. International Labour Organisation: | |
| Convention (No. 94) concerning labour clauses in public contracts. Adopted by the General Conference of the International Labour Organisation at its thirty-second session, Geneva, 29 June 1949 | 207 |
| No. 1871. International Labour Organisation: | |
| Convention (No. 95) concerning the protection of wages. Adopted by the General Conference of the International Labour Organisation at its thirty-second session, Geneva, 1 July 1949 | 225 |

	<i>Pages</i>
N° 1864. États-Unis d'Amérique, France, Union des Républiques socialistes soviétiques et Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord :	
Accord relatif à la levée des restrictions portant sur les communications, les transports et le commerce entre Berlin et les zones orientale et occidentale de l'Allemagne. Paraphé à New-York, le 4 mai 1949	123
N° 1865. États-Unis d'Amérique et Salvador :	
Échange de notes constituant un accord relatif à l'envoi d'une mission de recensement au Salvador. San-Salvador, 23 juillet 1951	127
N° 1866. États-Unis d'Amérique et Panama :	
Échange de notes constituant un accord relatif à la modification du tracé du corridor de Colon et à certaines modifications touchant la frontière entre le Panama et la Zone du Canal. Panama, 26 mai 1947.	137
N° 1867. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Autriche :	
Accord relatif aux avoirs en espèces et aux biens (avec échange de notes). Signé à Londres, le 30 juin 1952	153
N° 1868. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Finlande :	
Accord relatif aux paiements en sterling. Signé à Londres, le 7 juillet 1950	
Échange de notes constituant un accord prorogeant l'Accord susmentionné. Londres, 7 juillet 1952	171
N° 1869. Australie, Belgique, Cambodge, Canada, Ceylan, etc. :	
Accord pour le règlement des différends résultant de l'application des dispositions de l'article 15 (a) du Traité de paix avec le Japon. Conclu à Washington, le 12 juin 1952	183
N° 1870. Organisation internationale du Travail :	
Convention (n° 94) concernant les clauses de travail dans les contrats passés par une autorité publique. Adoptée par la Conférence générale de l'Organisation internationale du Travail à sa trente-deuxième session, Genève, 29 juin 1949	207
N° 1871. Organisation internationale du Travail :	
Convention (n° 95) concernant la protection du salaire. Adoptée par la Conférence générale de l'Organisation internationale du Travail à sa trente-deuxième session, Genève, 1 ^{er} juillet 1949	225